

DAŇOVÁ SOUSTAVA

Ing. Hana Volencová

Gymnázium, SOŠ a VOŠ
Ledeč nad Sázavou



INVESTICE DO ROZVOJE VZDĚLÁVÁNÍ

DAŇ Z PŘÍJMŮ FO

VY_32_INOVACE_07_3_07_EK

Gymnázium, SOŠ a VOŠ
Ledeč nad Sázavou



INVESTICE DO ROZVOJE VZDĚLÁVÁNÍ

DAŇ Z PŘÍJMŮ FYZICKÝCH OSOB

NEZDANITELNÁ ČÁST ZÁKLADU DANĚ

- Nezdánitelná část základu daně:
 - od základu daně lze odečíst hodnotu bezúplatného plnění poskytnutého obcím, krajům, organizačním složkám, právnickým osobám se sídlem na území ČR na financování vědy a vzdělávání, kultury, školství, na policii, atd. pokud úhrnná hodnota bezúplatných plnění ve zdaňovacím období přesáhne 2 % ze základu daně anebo činí alespoň 1 000 Kč. V úhrnu lze odečíst nejvýše 15 % ze základu daně

DAŇ Z PŘÍJMŮ FYZICKÝCH OSOB

NEZDANITELNÁ ČÁST ZÁKLADU DANĚ

o Nezdanitelná část základu daně:

- bezúplatné plnění na zdravotnické účely se hodnota jednoho odběru krve oceňuje částkou 2 000 Kč
- hodnota odběru orgánu od žijícího dárce se oceňuje částkou 20 000 Kč
- úroky zaplacené ve zdaňovacím období z úvěru ze stavebního spoření použité poplatníkem na financování bytových potřeb úhrnná částka úroků nesmí překročit 300 tis.Kč za rok

DAŇ Z PŘÍJMŮ FYZICKÝCH OSOB

NEZDANITELNÁ ČÁST ZÁKLADU DANĚ

o Nezdanitelná část základu daně:

- od základu daně ve zdaňovacím období lze odečíst nejvýše 12 000 Kč na zaplacené penzijní připojištění se státním příspěvkem, přičemž z úhrnu zaplacených příspěvků poplatníkem se odečítá částka 12 000 Kč
- od základu daně ve zdaňovacím období lze odečíst nejvýše 12 000 Kč na zaplacené soukromé životní pojištění
- od základu daně lze odečíst zaplacené členské příspěvky členem odborové organizace odborové organizaci

DAŇ Z PŘÍJMŮ FYZICKÝCH OSOB

NEZDANITELNÁ ČÁST ZÁKLADU DANĚ

o Nezdánitelná část základu daně:

- od základu daně lze odečíst úhrady za zkoušky ověřující výsledky dalšího vzdělávání, pokud nebyly hrazeny zaměstnavatelem, až do výše 10 000 Kč

o Sazba daně:

- o daň ze základu daně sníženého o nezdánitelnou část základu daně a o odčitatelné položky od základu daně zaokrouhleného na celá sta Kč dolů činí 15 %

DAŇ Z PŘÍJMŮ FYZICKÝCH OSOB

◦ Solidární zvýšení daně:

- činí 7 % z kladného rozdílu mezi součtem příjmů zahrnovaných do dílčího základu daně příjmy ze závislé činnosti a dílčího základ daně z příjmů ze samostatné činnosti a 48násobkem průměrné mzdy stanovené podle zákona upravujícího pojistné na sociální zabezpečení

Děkuji za
pozornost

POUŽITÁ LITERATURA

- o Marková, H., *Daňové zákony*, úplná znění platná k 1.1.2014. 23. vydání Praha: Grada Publishing, a.s., 2014. 272 s. ISBN 978-80-274-5171-9
- o Vlastní zápisky, náčrty a schémata